

2018年中北大学外国留学生招生简章（硕士及博士项目）

项目介绍

硕士研究生修业年限一般为3年，累计在学年限不超过5年。博士研究生修业年限一般为3年，累计在学年限不超过7年。学生完成教学计划规定的内容，经考核合格，可获毕业证书，符合学位规定条件者，可获得硕士/博士学位。学习方式为全日制。

申请资格

1. 18-40 周岁，身体健康。
2. 须具有中国政府认可的学士/硕士学位。
3. 持外国有效护照的非中国籍公民。

语言要求

申请中文授课专业者，汉语水平须达到中国汉语水平考试 HSK5（180 分及以上），申请英文授课专业者，英语水平须达到 IELTS6.0 或 TOEFL(IBT)78，或由导师决定免除英语水平考试要求。未达到要求者须参加预科学习，通过预科课程考核，可进入专业学习。

申请信息

1. 申请材料
 - 1.1 《中北大学外国留学生入学申请表》
 - 1.2 护照扫描件
 - 1.3 电子照片
 - 1.4 学士/硕士学位证书（应届毕业生可先提交预计授予学位证明）扫描件
 - 1.5 本科/硕士阶段全部课程及成绩单扫描件
 - 1.6 个人陈述，内容应包括个人学习、工作经历，学术研究成果，硕士/博士阶段的研究计划，毕业后的个人发展目标等。
 - 1.7 两名教授或副教授（或相当职位人员）的推荐信
 - 1.8 健康证明扫描件
 - 1.9 财力证明（申请人名下 2,500 美元存款单及银行证明）扫描件
 - 1.10 语言考试成绩证明扫描件（没有可不提供）
 - 1.11 发表过的论文目录及摘要，或者其它能够证明自己研究能力的材料（没有可不提供）

注：以上申请文件的语言应为中文或英文原件，否则须附上经公证的中文或英文翻译件。请于申请期限内将申请材料发送至 study@nuc.edu.cn。申请材料不全，申请将不被受理。

2. 申请期限

2018 年 07 月 20 日—10 月 30 日

3. 录取

学校根据申请者的学历和学业成绩择优录取，并发放录取通知书和来华学习签证申请表（JW201/202）。

4. 入学时间

具体时间以《录取通知书》为准

5. 学期设置

秋季学期：通常是 09 月至次年 01 月，以当年度校历为准

春季学期：通常是 02 月底至 06 月，以当年度校历为准

6. 学费标准

硕士研究生：20,000 元人民币/学年；博士研究生：22,000 元人民币/学年

8. 招生专业：详见招生计划

医疗保险

留学生必须购买中国院校指定的医疗保险。学生可于报到注册日当天，在报到处购买医疗保险。

住宿

学生报到时，由学校统一安排入住留学生公寓。

签证

被录取的学生须持录取通知书和来华学习签证申请表（JW201/202）到中国使馆申请来华的学习签证（X1 签证），并在抵达中国后 30 天内到国际教育学院申请居留许可。

联络方式

张庚为 先生

通讯地址：中国山西省太原市学院路 3 号中北大学国际教育学院

邮政编码：030051

E-mail: study@nuc.edu.cn

电 话：+86-（351）-392 3999

传 真：+86-（351）-392 3160

网址：<http://international.nuc.edu.cn/lxzb/index.htm>

North University of China

Prospectus 2018 (Master/Doctoral Programs)

Introduction

The Master Program is normally 3 years' full-time study and 5 years in accumulation at most. The Doctoral Program is normally 3 years' full-time study and 7 years in accumulation at most. Upon successfully completing all the courses stipulated in the teaching plan and passing exams, students will receive a graduation certificate. Those who meet the requirements of Master/Doctoral degrees will be conferred Master/Doctoral Degree.

Application Prerequisites

Applicant must be non-Chinese citizen with valid passport, Bachelor/Master degree, above the age of 18 and under the age of 40, and in good health.

Language Proficiency Requirement

Chinese proficiency of HSK 5 (total score 180 or more) is required for applicants planning to take academic courses delivered in Chinese. English proficiency of IELTS 6.0 or TOEFL (IBT) 78 is required for applicants planning to take academic courses delivered in English, or exempt by agreement of the supervisor. Applicants without taking any language proficiency test or reaching the required level have to finish the Foundation Program before entering the Master/Doctoral study.

Application Information

1. Application Materials

- 1.1 Application Form for International Students to Study at NUC
- 1.2 Scanned copy of valid passport
- 1.3 Digital photo
- 1.4 Scanned copy of Bachelor/Master degree (or certification for applicant to be conferred a Bachelor/Master degree)
- 1.5 Scanned copy of official transcript of undergraduate/graduate study
- 1.6 Personal statement, including CV, research results and proposal, development plan
- 1.7 Two recommendation letters from professors/associate professors or persons with relevant academic titles
- 1.8 Medical Certification
- 1.9 Financial Statement --- a deposit of USD 2,500 under applicant's name in the bank and the certification of deposit issued by the bank
- 1.10 Certificate of language proficiency level (if appropriate)
- 1.11 Published papers with abstracts or other materials to support the applicant's research capabilities (if appropriate)

Note: Application documents should be original in English or Chinese, otherwise certified copies of English or Chinese translation should be attached. Please send application

materialstostudy@nuc.edu.cn during the application period. Application with incomplete materials will not be considered.

2. Application Period

July 20th--- October 30th, 2018

3. Admission

Admission will be determined according to applicant's educational background and academic achievements. Letter of Admission and Visa Application for Study in China (Form JW201/202) will be issued to those accepted.

5. Registration Period

Specified in the Letter of Admission

6. Academic Semesters

Fall Semester: normally from September to next January (referring to school calendar);

Spring Semester: normally from February to June (referring to school calendar).

7. Tuition Fee

Master Program: 20,000RMB/academic year; Doctoral Program: 22,000RMB/academic year

8. Programs

Referring to the Recruiting Plan 2018

Medical Insurance

Students are required to purchase the Comprehensive Insurance Plan on the day of registration.

Accommodation

Students are to be arranged in the Apartment of International Students. Accommodation fee is 6,000RMB per year.

Visa Information

Student admitted to NUC may apply for X1 visa at the Chinese Embassy/Consulate with the Letter of Admission and the Visa Application for Study in China (Form JW201/JW202) and must go to the College of International Education and apply for Residence Permit within 30 days after their arrival in China.

Contact Information

Mr. ZHANG Gengwei

College of International Education

North University of China

3 Xueyuan Road, Taiyuan, Shanxi 030051, People's Republic of China

Tel: (86-351)-392 3999, Fax: (86-351)-392 3163

E-mail: study@nuc.edu.cn

Website: http://international.nuc.edu.cn/Study_at_North_University_of_China/Home.htm